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“Verstandige keus?!”   

              Bedum 
 
Algemene beschouwing van de CDA fractie bij de begroting 2018  
 
Voorzitter, 
De CDA fractie heeft voor de algemene beschouwingen van 2017 als thema gekozen: 

“verstandige keus?!”. Of je een juiste keuze hebt gemaakt kan je vaak pas achteraf 

beoordelen. Op basis van onderzoek, je eigen ervaring en ervaringen van anderen 

maak je een weloverwogen keuze. Overigens blijkt uit onderzoek dat bij het nemen 

van een beslissing het onderbuikgevoel voor 30 tot 50% bepaalt welke keuze wordt 

gemaakt. Rondom de discussie over de herindeling van Noord Groningen hebben we 

de afgelopen jaren dit proces ook doorlopen. We hebben ons uitgebreid laten 

adviseren en diverse onderzoeken zijn uitgevoerd. Het onderbuikgevoel van veel 

raadsleden heeft ons inziens een doorslaggevende rol gespeeld bij de gemaakte 

keuze om tot herindeling over te gaan. “We kunnen immers zo niet verder” was het 

veel gehoorde argument. Afgelopen jaar hebben wij gememoreerd dat onze 

gemeente al ca. 200 jaar bestaat en alle bestuurlijke stormen heeft doorstaan. Als er 

zich nieuwe ontwikkelingen voordeden waren wij in staat om op eigen kracht invulling 

te geven aan nieuwe taken die op ons af kwamen. Toch bijzonder dat een aantal 

fracties aan deze tafel deze ervaring niet heeft meegenomen in hun afweging.  

Zoals bij de inleiding al gememoreerd, achteraf kan je pas beoordelen of je de juiste 

keuze hebt gemaakt. Bij de herindeling is dit echter niet of nauwelijks mogelijk, een 

vergelijk met als we als zelfstandig waren doorgegaan is simpelweg niet te maken. 

Twee dingen kunnen wij met zekerheid wel zeggen, namelijk dat de kosten voor de 

inwoners van onze prachtige gemeente zullen toenemen en dat het bestuur en het 

ambtelijk apparaat op een nog grotere afstand komen te staan. Maar goed, de keuze 

is gemaakt en we hebben het er mee te doen.  

Naast de herindeling zijn de dossiers van de decentralisaties maar ook de 

aardbevingsproblematiek twee onderwerpen waar aan deze tafel het afgelopen jaar 

veel over is gesproken. Gebleken is dat onze gemeente prima in staat is om invulling 

te geven aan deze nieuwe taken. Het moet gezegd worden dat de 

aardbevingsproblematiek veel vraagt van ons ambtelijk apparaat. Met hoge ambities 

en heldere communicatie kunnen mooie resultaten worden geboekt. 

 
 
Begroting 
De begroting 2018 van de gemeente Bedum laat een gezond beeld zien. We gaan het 

komend jaar investeren in grote projecten die al langer op stapel staan. Veel nieuw 

beleid is trouwens niet voorzien. Dit is het gevolg van de komende herindeling met 

gemeenten De Marne, Eemsmond en Winsum. Het ingezette beleid wordt in 2018 

verder uitgevoerd. Zo ligt het accent op verdere ontwikkelingen van de 

centrumplannen voor Bedum, een aantal grote rioleringsprojecten,  
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vernieuwing van de openbare verlichting, de aanleg van een nieuwe oostelijke 

ontsluitingsweg en het versterkingsprogramma voor de basisscholen in Bedum en 

Zuidwolde. 

Voorzitter, wij kunnen instemmen met de hoofdlijnen van de programmabegroting 
2018 en de meerjarenraming. Op onderdelen plaatsen wij nog de volgende 
kanttekeningen. 
 
Programma 0: Algemeen bestuur 
Het stimuleren van burgers om zich in te zetten voor de samenleving juicht het CDA al 
jaren toe. Verantwoordelijkheid nemen voor elkaar en voor de samenleving is een van 
onze speerpunten.  
 
In de beschouwingen van 2016 en 2017 spraken wij de wens uit om bij de 
behandeling van de begroting 2017 te vernemen dat alle vergaderstukken digitaal 
toegankelijk zijn voor raads- en commissieleden. 
Helaas moeten wij constateren dat met de digitale communicatie nog een 
verbeterslag te maken is.  
 
Programma 1: Openbare Orde en veiligheid 
Aardbevingen: Nu de problematiek met de scholen grotendeels is opgelost dienen de 
overige knelpunten voortvarend aangepakt te worden. Denk hierbij aan de 
zorginstellingen en aan de burgers die nog steeds niet goed geholpen worden door 
het CVW en NCG. Ook vragen wij u blijvende aandacht voor architectuur in relatie tot 
aardbevingsbestendig bouwen. Het kan niet zo zijn dat de NAM bepaalt met welke 
materialen wij hier onze gebouwen bouwen. 
Om klachten en andere zaken door te geven (zoals bijv. defecte verlichting etc.) 
vragen wij u om het gebruik van de App “Buitenbeter” onder de aandacht te brengen 
van onze inwoners. Een gebruikersvriendelijke app, waar de indiener alsmede de 
gemeente hun voordeel mee kunnen doen. 
Op het punt van brandweer- en ambulancezorg staan wij weer aan de vooravond van 
een aantal wijzigingen die ook de inwoners van onze gemeente raken. Allereerst de 
discussie die nu plaatsvindt over een nieuwe brandweerkazerne in Groningen, 
daarnaast de locaties van de ambulanceposten in de provincie. Gaat u zich sterk 
maken voor de belangen van onze gemeente? Wij vinden het noodzakelijk dat in onze 
gemeente de vastgestelde aanrijtijden overal worden behaald. Kunt u ons nader 
informeren over de stand van zaken m.b.t. de ambulancepost aan de Sint Annerweg? 
Daarnaast vragen wij u blijvende aandacht voor ons brandweerkorps, dat nu werkt 
onder het regime van Veiligheidsregio. Heeft u al onderzocht hoe deze vrijwilligers 
denken over de nieuwe organisatie en of er ook verbeteringen wenselijk zijn?  Een 
goed gemotiveerde brandweer is immers van levensbelang. 

 
 
Programma 2; verkeer, vervoer en waterstaat 
Complimenten aan u en uw medewerkers voor de voortvarendheid van de aanpak 
van de reconstructies van de Waldadrift en De Vlijt. Dat u daarbij ook 
bewonerswerkgroepen betrekt voor verkeersveiligheid en groeninrichting juichen wij 
van harte toe, te meer nu blijkt dat er constructief wordt samengewerkt. Dit geldt 
eveneens voor uw samenwerking met de werkgroep ‘verkeer’ vanuit de dorpsvisie 
Zuidwolde.  
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We vragen aandacht voor de verkeersafwikkeling via de Eemshavenweg richting de 
stad Groningen. In de spits begint de Eemshavenweg steeds voller te lopen, vooral na 
de invoegstrook vanaf Zuidwolde.  
Dit betreft een weg waar honderd kilometer per uur gereden dient te worden, in de 
spits wordt vaak slechts de helft van deze snelheid gehaald in verband de drukte. Wij 
roepen u op om te pleiten voor in ieder geval verdubbeling van dit eerste 
weggedeelte, nu deze verdubbeling niet is opgenomen in de Provinciale 
Omgevingsvisie 2016-2020.  
 
Het valt op dat het in de ochtend rondom het gemeentehuis erg druk is met (fout) 
geparkeerde auto’s. Dit komt niet omdat het gemeentehuis uitstekend wordt bezocht 
maar voornamelijk door het brengen van schoolgaande kinderen naar De 
Regenboogschool. Dit leidt niet zelden tot gevaarlijke situaties. Nu De Regenboog 
begin 2018 verhuist naar de tijdelijke school roepen wij het college op maatregelen te 
treffen om vanaf het moment van terugkeer toe te zien op een overzichtelijkere 
verkeerssituatie rondom deze school.  
 
Het stationsgebied behoeft een upgrade en een uitbreiding van de 
parkeergelegenheid. Dit is een project dat reeds lange tijd loopt. Aangezien 2018 het 
laatste jaar is dat wij uitsluitend kunnen doen ‘wat goed is voor de gemeente Bedum’ 
roepen wij u op om in 2018 dit project niet alleen te starten maar ook om uit te voeren.  
 
Programma 3: economische zaken 
De politiek is er vaak als de kippen bij om zichzelf een pluim te geven als de 
economie weer aantrekt. Onterecht wat onze fractie betreft, de overheid kan slechts 
de kansen voor o.a. het MKB stimuleren en hierin faciliterend zijn. Kunt u ons enkele 
voorbeelden noemen waarbij de gemeente het MKB heeft gefaciliteerd en wat heeft 
geleid tot de verdere ontwikkeling van deze bedrijfstak? Tevreden zijn we over de 
invullingen van de entrees van onze gemeente, die mede door inzet van lokale 
ondernemers een ander aanblik vertonen. 
De planvorming en uitvoering van ons centrumplan vordert. Hoe stuurt het college op 
het risico van vertragingen, die opgelopen zijn door discussies over de bijdrage van 
de NAM ? 
De uitbreidingsplannen van FrieslandCampina en de planologische procedure voor de 
Oostelijke Ontsluitingsweg lopen niet meer parallel. Voorziet het college een risico op 
vertraging? 
Ons bedrijventerreinen is nagenoeg uitverkocht. Wat is de visie van ons college  
over een eventuele uitbreiding van het bedrijventerrein?  
 
Programma 4: onderwijs 
Over onderwijs is aan deze tafel de afgelopen jaren veel gesproken. Het transitieplan 
scholen vraagt veel inzet en biedt mooie kansen. Dat de eerste twee scholen nog voor 
de jaarwisseling hun intrek kunnen nemen in aardbevingsbestendige scholen is een 
prestatie van formaat, waarvoor onze waardering ! 
Wij verwachten dat dezelfde voortvarendheid in 2018 zal leiden tot de start van de 
ver- en herbouw van de laatste drie scholen in onze gemeente. Heldere communicatie 
en het bieden van kansen en mogelijkheden zal bijdragen aan het succesvol 
realiseren van deze grote opgave. De fractie van het CDA voorziet minder bezwaren 
als  de nieuwbouw van de Togtemaarschool op de huidige locatie wordt uitgevoerd. 
Graag worden wij geïnformeerd welke afwegingen vanuit het onderwijs perspectief 
worden of zijn gemaakt bij de locatiekeuze.  
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De pilot met een centrale opstapplaats voor leerlingen blijkt succesvol, er wordt zelfs 
gekeken naar een uitbreiding van het aantal deelnemende scholen.  
Wij wijzen er echter op dat de kwetsbaarheid van deze doelgroep (ook) niet uit het 
oog verloren mag worden bij de aanbesteding en continuïteit van het 
leerlingenvervoer (wij pleiten dus voor een langdurig contract). 
 
In het bestuursprogramma is opgenomen dat samenwerking tussen scholen en het 
CJG verder wordt geïntensiveerd. Dit geldt voor leerlingen van basis-, voortgezet- en 
het mbo-onderwijs, met name op het gebied van het terugdringen van schoolverzuim. 
Succesvolle pilots worden regionaal ingevoerd. Wij dagen u uit om, in navolging van 
het succesvolle taal&lees-programma Boekenpret voor kinderen tot 6 jaar, deze jonge 
kinderen ook te laten deelnemen in de te ontwikkelen lesprogramma’s op het gebied 
van toekomstbestendig technologisch onderwijs (opgezet op initiatief van Economic 
Board Groningen). 
 
 
Programma 5: cultuur en recreatie 
Bedum “buitengewoon beter” met een knipoog naar een veel gebruikte slogan in onze 
gemeente vragen wij u om deel te nemen aan het EU project WIFI4EU,  hierbij wordt 
op kosten van de EU een WiFi HotSpot-netwerk in de gemeente aangelegd en hoeft 
de gemeente alleen het onderhoud en beheer te betalen. Wij denken dat u hierbij 
voorziet in een behoefte, denk dan vooral aan de jongeren. Daarnaast kan een 
dergelijke voorziening een spin-off geven naar allerlei aanverwante zaken. Denk 
bijvoorbeeld aan het digitaal beschikbaar maken van informatie over monumenten, 
wandelroutes, evenementen etc. Graag vernemen wij u reactie. 
Wij steunen u keuze om extra geld vrij te maken voor het groenbeheer.  
Wij roepen het college op actief SV Bedum te helpen bij het realiseren van een nieuw 
onderkomen. Kunt u aangeven wat het beleid is van de gemeente m.b.t. de 
reserveringen van de sporthallen? Daarnaast spreken wij de wens uit dat de u samen 
met het bestuur van de hardloopgroep Bedum tot een goede invulling komt bij de 
herinrichting van de Waldadrift. 
Door diverse programma’s is er nu relatief veel geld beschikbaar voor 
leefbaarheidsprojecten. Het CDA wil dat wij nu voortvarend een aantal projecten in het 
kader van fiets-en wandelroutes gaan realiseren. Uw nota zien wij graag op korte 
termijn tegemoet, inclusief een overzicht van de meest kansrijke ideeën en een 
concrete planning wanneer e.e.a. kan worden gerealiseerd. 
 
Programma 6: sociale Voorzieningen en Maatschappelijke dienstverlening 
In de algemene beschouwingen van de voorgaande jaren hebben wij benadrukt hoe 
groot het belang is om de uitvoering van de decentralisaties los te laten als 
gemeenteraad en dit over te laten aan professionals. Het effect hiervan is te zien. Er 
wordt goed gepresteerd binnen het sociaal domein, de budgetten stemmen enigszins 
gerust en de maatschappelijke onvrede lijkt beperkt. 
Door deze ervaring roept het CDA op om ook de greep van de gemeenteraad op het 
sociaal domein te verminderen, de gedetailleerde voortgangsrapportages kunnen wat 
ons betreft achterwege blijven. Het CDA wijst erop dat de gemeenteraad de kaders 
stelt, deze controleert en dit budgetteert. Bij deze institutionele rolverdeling past ook 
een pas op de plaats en -wederom- loslaten.  
 
De ontwikkelingen rondom Ability acht het CDA zorgelijk. De bedrijfsvoering hangt op 
een te beperkt aantal personen en in vervanging is onvoldoende voorzien. Daarnaast 
is onlangs nog herhaald dat budgetneutraliteit een utopie zou zijn.  
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Het CDA wijst erop dat dit verre van een utopie is en wijst op het effect van deze 
stellingname op de bedrijfsvoering van Ability. Juist in deze tijden van economische 
voorspoed is er significant meer werk voorhanden dan voorheen. Dat de 
samenstelling van de doelgroep is veranderd doet aan voorgaande niet af. Het CDA 
acht budgetneutraliteit met de juiste bedrijfsvoering en attitude verre van een utopie.  
Wij roepen op schuldhulpverlening te integreren in de pilot ‘integrale ondersteuning’. 
Ervaringen van gemeenten elders in het land wijzen erop dat dit een waardevolle 
aanvulling kan zijn. In de basis heeft het CDA een positieve grondhouding tegen het 
aanbieden van budgethulpverlening als eigen gemeentelijke taak in plaats van het 
inkopen van deze hulpverlening bij een naburige gemeente.  
Het CDA dringt aan op doorontwikkeling van de samenwerking met de huisartsen. 
Vooral vanuit de Jeugdwet beredeneerd is dit een samenwerking die niet alleen 
meerwaarde heeft voor het kind maar eveneens onontbeerlijk is voor een deugdelijke 
procesvoering.  
In 2018 worden er een aantal algemene voorzieningen in de zin van de MWO 
ontwikkeld. Welke maatwerkvoorzieningen wilt u als algemene voorziening gaan 
aanbieden?  
Wij roepen op tot het houden van aandacht voor privacy in het sociaal domein. Wij zijn 
uiteraard voorstander van het adagium: één gezin, één plan, één hulpverlener. Wij 
zien echter dat dit in de praktijk is verworden tot een excuus tot het uitvragen van 
indringende persoonlijke gegevens zonder dat daartoe een grondslag bestaat. Graag 
uitdrukkelijke aandacht hiervoor.  
Uit onderzoeken naar de sociale, psychologische en lichamelijke gevolgen van de 
aardbevingen in Groningen komt naar voren dat mensen die meerdere keren 
geconfronteerd zijn met schade aan hun huis, als gevolg van de aardbevingen in dit 
gebied, aanzienlijk vaker dan gemiddeld psychische problemen en stressgerelateerde 
gezondheidsklachten ondervinden. Dit heeft een effect op de uitvoering van het 
sociaal domein. Op welke wijze houdt u rekening met deze omgevingsspecifieke 
omstandigheden ? 
 
Programma 7 Volkgezondheid en milieu 
De wettelijk gemeentelijke taken worden uitgevoerd door de GGD. 
De speerpunten van een gezonde levensstijl, we benoemen alcohol, roken en 
overgewicht, die in de nota ‘lokaal gezondheidsbeleid’ werden omschreven loopt af in 
2017. Voor de periode 2018 tot 2021 zal er een nieuwe nota ‘lokaal 
volksgezondheidsbeleid’ worden opgesteld in BMWE-verband. Uitgangspunt van deze 
nieuwe nota zal zijn: het bevorderen van de eigen verantwoordelijkheid voor je leven 
en de daarbij horende emotionele en sociale uitdagingen. Het CDA juicht deze nieuwe 
invulling van harte toe. 
Over de plannen en de uitvoering van de vervanging van rioleringen, inclusief het 
Geert Reinderspark, complimenteren wij het college.  
 
Programma 8; ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting 
Bedum is een aantrekkelijke woongemeente, dit blijkt ook uit de groei van het aantal 
inwoners. Voor verschillende doelgroepen worden er plannen ontwikkeld en 
gerealiseerd. Het is betreurenswaardig dat de bouwprocessen vertraagd worden door 
het niet soepel toekennen van de nieuwbouwregeling van- en door- de NAM. Dit heeft 
een afschrikkende werking op potentiële nieuwe inwoners, uw bemiddelende 
gesprekken blijven dus noodzakelijk. Onze gemeente doet mee aan het programma 
Transitie Particuliere Woningvoorraad, kunt u aangeven welke stappen hierin al zijn 
gemaakt en welke we op korte termijn kunnen verwachten?  
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Hoewel de invoering van de Omgevingswet is uitgesteld tot 2021 vinden wij het een 
compliment waard dat vroegtijdig is gestart met het anticiperen op de nieuwe 
regelgeving en de situatie in onze nieuwe gemeente. 
 

Programma 9 Financiën 
 
Algemeen 
Hoewel krap, is het college erin geslaagd een sluitende begroting en de daarbij 
behorende meerjarenraming aan te bieden.  
De gemeentelijke belastingen en heffingen stijgen in 2018 heel bescheiden. De 
afvalstoffenheffing wordt met enkele euro’s verlaagd. Ook volgend jaar behoort 
Bedum qua gemeentelijke woonlasten tot de vier goedkoopste gemeenten in de 
provincie.  
T.a.v. de OZB merken wij nogmaals op dat er scheefgroei is ontstaan in de hoogte 
van de OZB voor woningen en bedrijven. Agrariërs worden aangeslagen op basis van 
de nieuwbouwwaarde van hun stallen i.p.v. de werkelijke marktwaarde. Afgelopen jaar 
hebben wij hiervoor ook al aandacht gevraagd. Graag vernemen wij een reactie van 
het college. 
 
 
Ten slotte, 
In het verkiezingsprogramma 2014-2018 van het CDA staat helder omschreven wat 
de visie van het CDA is op o.a. de genoemde thema’s: werk, bereikbaarheid, wonen, 
sport en omgeving. Voor deze punten zal de CDA-fractie zich blijven inzetten. 
 
De fractie van het CDA bedankt het college alsmede de overige fracties voor de 
constructieve samenwerking en het ambtelijk apparaat voor hun getoonde inzet.  
 
Het CDA wil ook het komende jaar weer een open oor en oog zijn voor . De betekenis 
van het Evangelie inspireert ons daarbij in de vertaalslag naar ons politiek handelen.  
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